
  

CHYŇAVSKÝ zpravodaj 

Pro Chyňavu,  L ibečov,  Malé Pří lepy,  Podkozí ,  Lhotku u Berouna  

4 / 2022 

ZDARMA 

Slovo starosty 

Výročí založení hasičů Malé Přílepy 

Mnoho měsíců strávili členové místního sboru zajištěním příprav pro sbor a obec tak významné akce, jakou 
bylo 120. výročí založení Sboru dobrovolných hasičů v Malých Přílepech. Navíc umocněnou druhým setká-
ním Přílepského čtyřlístku, což je setkání občanů obcí, které mají v názvu Přílepy a jehož pořadatelství jsme 
se nyní zhostili.  

Od dopoledních hodin se tak 
v sobotu 13. srpna začali do naší 
vesničky sjíždět občané nejen Vel-
kých Přílep, Přílep u Rakovníka      
a Přílep u Holešova, ale také okolní 
i vzdálené sbory dobrovolných 
hasičů. A samozřejmě také všichni 
ostatní hosté.  
Oficiální začátek programu proběhl     
u Obecního domu Fořtovna, kde 
byla zpřístupněna výstava rozděle-
ná do tří tematických okruhů, který-
mi byly historie sboru, divadelní 
činnost v obci a historie těžby uhlí 
v obci.  

Následoval průvod obcí a položení 
věnce k pomníku padlých za do-
provodu dechové hudby Berounská 
šestka. 
Tím se hlavní těžiště oslav přesu-
nulo na louku pod vesnici, kde bylo 
připraveno zázemí pro více jak 350 
hostů a kde se odehrával veškerý 
další program. A že byl bohatý … 
Po průvodu obcí svléknout hasič-
ské uniformy, obléknout zástěry na 
vaření a rychle šup do stánků 
s občerstvením na další pracovní 
směnu.  
Veškeré zázemí, včetně občerstve-

ní, totiž zajišťovali s nadšením pou-
ze členové sboru a jejich rodinní 
příslušníci.  
Po krátké přestávce na občerstve-
ní, kterou vyplnil koncert dechové 
hudby, mohl pokračovat plánovaný 
program. Ve slavnostním duchu tak 
proběhlo přivítání hostů a ocenění 
členů sboru, po kterém následova-
lo vystoupení hostů a předání darů 
starostovi sboru. 
První ukázky sobotního odpoledne 
se ujala naše dětská družstva, kte-
rá předvedla požární útok. 
           Pokračování na str. 3 

Vážení spoluobčané, v září tohoto 
roku proběhly komunální volby do 
obecních zastupitelstvech.  
Tyto volby se dotkly i naší obce     
a nově zvolení zastupitelé na Usta-
vujícím zasedání zvolili složení ob-
ce na další 4 roky. Na základě to-
hoto hlasování bych se vám chtěl 
představit jako nový starosta obce 
Chyňava.  
Pro ty, kteří mě ještě neznají, tak 
moje jméno je Zdeněk Steiner, 
mám vystudovanou Provozně eko-
nomickou fakultu na ČZU a je mi 
34 let. Rád bych touto cestou po-
děkoval bývalému starostovi Jiřímu 
Křížovi za odvedenou práci, kterou 
pro naši obec udělal, protože toho 
bylo opravdu hodně. A já mohu 
slíbit, že se budu snažit v dobře 
rozjeté práci pokračovat a pokusit 

se přidat nadstavbu, abychom se 
všichni v naší obci a dalších obec-
ních částech cítili dobře.  
Už od samotného předání úřadu 
jsem se aktivně vrhl do práce a za-
čal řešit potřebnou agendu. Krátký 
výčet toho, co už se za mého pů-
sobení na úřadě povedlo.  
Schválení komisí, které tu jsou pře-
devším pro vás a mají za úkol po-
máhat našim občanům a být po-
radním orgánem zastupitelstva      
a rady obce. Vznikla Stavební ko-
mise (předseda M. Malý), Sportov-
ní komise (předseda D. Steiner), 
Kulturní komise (předseda L. Hlad-
ká) a Komise životního prostředí 
(předseda J. Hakl).  
           Pokračování na str. 2 
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Výsledky voleb 

Národní park Křivoklátsko 

Příprava nového územního plánu 
obce Chyňava se nachází ve fázi 
projednávání drobné úpravy návrhu 
ze strany architekta tak, aby bylo 
získáno konečné souhlasné stano-
visko všech dotčených úřadů a in-
stitucí. Finální úprava návrhu ÚP 
by měla být pořizovatelem i obcí 
uvolněna k veřejnému projednání 
v prvních měsících roku 2023.  
O dalším průběhu formálního pro-
jednávání nového ÚP tak bude ve-
řejnost informována formou obecní 
veřejné vyhlášky a elektronicky ta-
ké na úřední desce obce pod sekcí 
„ Úřední deska / Územní plán “.  
Případné dotazy k novému ÚP lze 
také směřovat na stavební komisi 
elektronicky, s využitím e-mailové 
adresy obce Chyňava. 
      Martin Malý, MSc, DBA, MRICS 
              předseda stavební komise 

Nový územní plán 

Jak už názvy napovídají, tak každá 
komise má na starosti svůj pracov-
ní okruh, který budou řešit.  
Já osobně jsem se zúčastnil jedná-
ní starostů v Roztokách o vzniku 
Dobrovolného svazku obcí Křivo-
klátska (kvůli vyhlášení NP Křivo-
klátsko) a nadále aktivně řeším vý-
stavbu nové Svazkové školy, která 
má už reálné obrysy. Aktivně řeší-
me parkování v obci, především 
v lokalitě kolem fotbalového hřiště 
tj.: v ulici Za Pilou, K Bytovkám       
a Ke Hřišti. Nyní čekáme na finální 
zaslání cenové nabídky na silniční 
značení a značky, které upravují 
parkování a přednosti v jízdě. Po-
kud počasí dovolí, tak by se vše 
mělo stihnout do konce roku.  
Dobrou zprávou pro naše občany 
je, že jsme se rozhodli nezvedat 
poplatky za odpady a pro další rok 
budou ve stejné výši, jako tomu 
bylo doposud. I přes obrovskou in-
flaci, která hýbe naší společností    
a i přes zvednutí cen za svoz od 
společnosti AVE, udržíme ceny 
stejné a bereme to jako malou po-

moc vám občanům, aby vaše ro-
dinné rozpočty zůstaly v této polož-
ce stejné.  
To je jen kratičký výčet toho, co se 
za poslední dny odehrálo. Před se-
bou nyní máme spoustu času, aby-
chom dokázali dotáhnout do konce 
rozpracované projekty, např.: ÚP, 
Malá Strana, garáže na Sídlišti, by-
ty na Sídlišti, ulici V Brance a mno-
ho dalšího. Já osobně budu rád za 
každý nápad, připomínku, kon-
struktivní kritiku, prostě za cokoliv, 
určitě mi můžete napsat, zavolat, 
nebo se za mnou zastavit.  
Moc vám děkuji a u dalšího staros-
tova sloupku se těším na viděnou.   
          Ing. Zdeněk Steiner, starosta 

Slovo starosty 

Zástupci třiceti obcí Středočeského 
a Plzeňského kraje se na začátku 
listopadu sešli v Roztokách u Křivo-
klátu, aby projednali přípravu zalo-
žení Dobrovolného svazku obcí 
Křivoklátska. Za naši obec se zú-
častnil starosta Z. Steiner, který je 
se zakládajícími starosty v kontaktu 

od samého začátku. 
Cílem tohoto svazku ( DSO ) je po-
sílení pozice a společný postup při 
vyjednávání s Ministerstvem život-
ního prostředí ( MŽP ) při procesu 
vyhlašování zamýšleného národní-
ho parku (NP) Křivoklátsko. 
           Pokračování na str. 8 

V ČR se konaly 23. a 24. září volby 
do zastupitelstev obcí a termín 
těchto voleb byl spojen s prvním 
kolem voleb do třetiny Senátu. Post 
senátora za obvod Beroun obhájil 
Jiří Oberfalzer, který funkci vykoná-
vá od roku 2004. 
Jak dopadly komunální volby v naší 
obci a následná povolební vyjedná-
vání a obsazení funkcí? Volební 
účast byla kolem 49 % a vítězem 
voleb se stalo SNK Chyňava se 
ziskem 11 zastupitelů z 15.  
Zvolení členové zastupitelstva  
jsou: Jiří Kříž, Josef Husák, Mgr. 
Dalibor Bartoš, Ing. Zdeněk 
Steiner, Ing. Josef Hakl, Daniel 
Steiner, Ing. Zdeněk Štorek, Ondřej 
Fuchs, Ing. Simona Lhotáková, 
Martin Malý MSc, DBA, MRICS, 

Radek Lepič, Lenka Hladká, Jiří 
Landa, Iveta Nejedlá a Pavel Kar-
mazín, který se však mandátu 
vzdal a na jeho místo nastoupil 
Dušan Kšír z Libečova.  
Povolební vyjednávání nakonec 
vyvrcholila 24. října ustavujícím za-
sedáním zastupitelstva, kde se stal 
novým starostou Ing. Zdeněk 
Steiner, který byl od počátku prosa-
zován odstupující starostou Jiřím 
Křížem. Ten získal nejvíce prefe-
renčních hlasů a významnou mě-
rou přispěl k vítězství SNK Chyňa-
va. Voliči mu tím dali zpětnou vaz-
bu a poděkovali za dobře odvede-
nou práci ve prospěch obce. 
Funkci místostarosty bude nadále 
vykonávat Josef Husák a v radě 
obce budou pokračovat Mgr. Dali-

bor Bartoš, Ing. Zdeněk Štorek      
a nově k nim přibyl Ondřej Fuchs. 
Na zasedání rady obce byly jmeno-
vány nové komise.  
Stavební komisi povede Martin Ma-
lý MSc, DBA, MRICS a noví členo-
vé komise jsou Ing. Simona Lhotá-
ková a Ing. Josef Hakl.  
Předsedou komise pro životní pro-
středí je Ing. Josef Hakl a členové 
Václav Kšír a Marcel Matoušek. 
Předseda sportovní komise je Da-
niel Steiner a členové Radek Lepič 
a Luboš Kosprd. 
V čele kulturní komise je Lenka 
Hladká a pomáhat jí budou členky 
Ludmila Steinerová a Lucie Novot-
ná.            Dalibor Bartoš 

Prosím naše spoluobčany, aby 
neparkovali na čerstvě vysazené 
zeleni na Průhoně a všeobecně 
po celé naší obci parkovali na 
místech k tomu určených. V přípa-
dě nerespektování dopravních 
předpisů se vystavujete postihu ze 
strany Policie ČR. 

Přes zimu bude uzavřeno sběrné 
místo na koupališti a to od  
1. 12. 2022 – 28. 2. 2023.  
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Výročí založení hasičů Malé Přílepy 

Pokračování ze str. 1 
V další ukázce pokračoval pořáda-
jící sbor, protože na řadu přišlo 
představení kompletně zrenovova-
né hasičské stříkačky od firmy Ing. 
Bohuslav Ebert z roku 1942. Na její 
renovaci členové sboru strávili 
stovky hodin a můžeme na ni být 
právem pyšní. 
U historické techniky jsme ještě 
zůstali, protože následně svou 
ukázku dobového hašení požáru 
předvedli kamarádi z hasičského 
sboru z Prčic. 
Čas mezi jednotlivými ukázkami 
pak mohli návštěvníci vyplnit pro-
hlídkou techniky hasičů z okolních 
sborů, která byla po celý den k dis-
pozici. A na své si přišly i děti, kte-

ré se vyřádily na skákacím hradě, 
zvěčnily se ve fotokoutku, nebo si 
něco hezkého nechaly namalovat 
na obličej. 
S poslední ukázkou k nám přijeli 
hasiči z Vrančic u Příbrami, kteří 
předvedli žebříkové cvičení 
v dobových uniformách. Navrch 
ještě přivezli ukázat hasičské vozi-
dlo, které bylo v roce 1989 vyřaze-
no v USA a dovezeno do České 
republiky. 

To už se začala připravovat živá 
hudba na večerní zábavu pod ši-
rým nebem. Ještě, než jsme se za-
čali pod rouškou tmy trousit 
k domovům, zhlédli jsme velkole-
pou ohnivou show od pražských 
umělců. 
Z nabitého sobotního dne to bylo 
vše. Než se však na druhý den roz-

jeli přátelé z Přílepského čtyřlístku 
k domovům, ještě jsme jim připravi-
li komentovanou prohlídku Malých 
Přílep.  
Závěrem bych rád poděkoval obec-
nímu úřadu, všem sponzorům        
a podporovatelům. Též členům 
sboru, jejich rodinným příslušníkům 
a všem občanům obce, protože 
akce takového rozsahu nelze pořá-
dat bez party prima lidí. Díky! 
 
                                               Text:  
       Pavel Nejedlý, Olga Kobilková  
                        Foto: Martin Zajíček 

Nejvyšší ocenění jaké může dobro-
volný hasič obdržet, a které je udě-
lováno za opravdu mimořádné zá-
sluhy a celoživotní práci, kterou 
dotyčný přispěl k rozvoji dobrovol-
ného hasičstva.  
Tak to je ocenění, které v minulých 
dnech obdržel v Centru hasičského 
hnutí v Přibyslavi bývalý dlouholetý 
starosta sboru a současný starosta 
OSH Beroun, pan Josef Štětka. 
Za celý Sbor dobrovolných hasičů 
z Malých Přílep bych rád vyjádřil 
úctu a poděkování za dosavadní 
vykonanou činnost a popřál do dal-
ších let vše dobré jak v osobním, 
tak v hasičském životě. 
            Pavel Nejedlý 
 kulturní referent SDH Malé Přílepy 

Zasloužilý hasič 
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Dobrodružná cesta poustevníka Jeronýma 

V sobotu 15. října se uskutečnila 
společná akce pod záštitou spolků 
Spolu pro Libečov, Chyňava dě-
tem, DIVOCH a Kulturní komise 
obce Chyňava.  

Po velkém plánování, několika pří-
pravných schůzkách a vyrábění 
kulis, dekorací či přípravě občer-
stvení přišel „Ten den.“  
Nejdříve to vypadalo, že bude celý 
upršený, ale nakonec se před za-
čátkem akce počasí vybralo a bylo 
docela příjemně. 
Začátek byl v Libečově na návsi    
u kapličky, kam nadšené účastníky 
dovezl autobus z Chyňavy, popří-
padě došli nebo dojeli vlastními 
prostředky.  

 
 
 

V Libečově bylo připraveno občer-
stvení a výborná káva. Proběhl 
krátký úvod – představení příběhu, 
co vlastně děti čeká, všichni obdr-
želi kartičku s křížovkou pro dopl-
ňování odpovědí z úkolů, které by-
ly připraveny po stezce. 
Děti prošly kolem mnichů, kteří 
seděli u dobově připraveného stolu 
a pověděli jim poutavé příběhy ze 
života a bránou se pak vydaly na 
cestu. Po polní cestě z Libečova 
do Chyňavy bylo připraveno 8 za-
stávek s hádankou nebo i úkolem. 
Odpověď na hádanku si děti zapi-
sovaly do křížovky a nadšeně sbí-
raly byliny a plody.  
Zakončení stezky bylo v Zahradě 
poznávání, kde na děti v krásné 
chýši z vrbového proutí čekal 
poustevník Jeroným.  
Děti Jeronýmovi odevzdaly křížov-
ku s vyluštěnou tajenkou, a nasbí-
rané plodiny pro přípravu léčivého 

lektvaru. Poustevník Jeroným vše 
přidal do kotle a s vyprávěním vařil 
léčivý nápoj. Odměna pro děti byla 
samozřejmě jistá.  
V Zahradě poznávání bylo pro 
všechny občerstvení a pro rodiče 
nechyběl ani svařák. Pekly se buř-
ty, děti si hrály a panovala úžasná 
atmosféra. Všude byla podzimní 
výzdoba a k sezení kromě klasic-
kých stolu a lavic nechyběly ani 
balíky slámy. Při setmění se roz-
svítila světýlka a lampiony a zába-
va pokračovala. 
Celá akce se vydařila a snad se 
v příštím roce i v dalších letech 
bude opakovat. Moc nás potěšilo 
poděkování rodičů za to, že jsme 
děti vytáhli ven a že pro ně byla 
připravena akce, při které musely    
i nějakou část ujít pěšky. 
Proto i velký dík patří nejen pořa-
datelům, ale i všem zúčastněným, 

díky kterým vznikla opravdu ra-
dostná atmosféra. Teď už se těší-
me na Pochyňavské svícení. Jsme 
opravdu rádi, že čas, kdy jsme se 

nemohli stýkat tváří v tvář, už je 
snad za námi.      Naďa Barochová 
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Školní okénko 

Brzy už budeme mít za sebou 1. 
čtvrtletí školního roku 2022/2023. 
V září jsme se zahřívali, v říjnu 
jsme už pracovali na plné obrátky. 

Všichni se učíme podle ŠVP, ale 
prokládáme to zajímavými akcemi, 
snažíme se žákům výuku zpestřit. 
Některé akce probíhají společně     
i pro děti v MŠ.  
Zúčastnili jsme se logické olympiá-
dy, která probíhala přes internet. 
Přihlášeno bylo jen 27 dětí z MŠ    
a ZŠ. Škoda, že účast nebyla 
vyšší, děti plnily zajímavé úlohy. 
Žáci 5. ročníku podnikli výlet na 
rozhlednu Máminka, cestou se 
dozvěděli zajímavosti o Krušné ho-
ře – těžbě železné rudy, seznámili 
se  s chráněnými živočichy. Kochali 
se pěkným výhledem z rozhledny   
a užívali si krásný podzimní den. 
Potom sešli do Hudlic, kde navštívi-
li rodný dům Josefa Jungmanna, 
našeho národního buditele.  
Máme napilno i v hodinách tělesné 
výchovy. Druháci a třeťáci se učí 
plavat v aquaparku v Berouně. Žáci 
4. a 5. ročníku trénují na florbalový 
turnaj, na který se velmi těší. 
Během října a listopadu proběhlo     
u žáků 3. ročníku v hodinách TV 
povinné testování tělesné zdatnosti 
nařízené MŠMT. Plnili jsme tyto 
disciplíny: skok do dálky z místa, 
vytrvalostní člunkový běh, běh 4 x 
10 m, lehy sedy po dobu 1 minuty. 
Disciplíny probíhaly v tělocvičně 
Dělnického domu. Ale člunkový 
běh jsme museli uskutečnit na as-
faltové ploše na fotbalovém hřišti, 
protože byla potřeba tělocvična 

dlouhá 22 m. Teď jsme zvědavi na 
porovnání s ostatními školami.  
Máme doopravdy plno práce, ale 
nezapomněli jsme ani sledovat 
částečné zatmění Slunce. Svářeč-
ské sklíčko využili ke sledování to-
hoto úkazu všichni žáci školy. 
Děti si užily svátku Halloween – 
navečer byla strašidelná cesta 
s úkoly po Chyňavě. Děti musely 
projít  kolem hřbitova na školní za-
hradu, kde byla akce ukončena 
předáním pokladu a opékáním špe-
káčků. Druhý den v rámci školní 
družiny proběhl rej masek 
v Dělnickém domě. 
Uskutečnilo se i focení ve škole.  
Možnosti vyfotit sourozence spo-
lečně rodiče rádi využívají, mají tak 
vhodný dárek k Vánocům pro ba-
bičky a dědečky. 
V listopadu začneme navštěvovat 
kladenské divadlo v rámci Klubu 
mladého diváka. Budou s námi jez-

dit i senioři z Chyňavy.  
Podzim nám rychle utíká a už se 
budeme připravovat na vánoční 
trhy ve škole, které budou ve čtvr-
tek 8. prosince a na vánoční aka-
demii v úterý 13. prosince. 
Zaměstnanci, děti naší školky i žáci 
školy by vás rádi pozvali na tyto 
vánoční akce.  Mgr. V. Hamousová 

19. října do naší školy zavítal pan 
Milan Halousek, předseda spolku 
Kosmos-news a přinesl s sebou 
vzácnou návštěvu. Krtka, který byl 
ve vesmíru. Dětem následně vy-
právěl příběh amerického astro-
nauta Andrewa Feustela, který 
v roce 2011 vzal s sebou českého 
Krtka na šestnáct dní do kosmu    
a pořídil s ním na mezinárodní 
vesmírné stanici ISS několik foto-
grafií. Děti si tak měly možnost 
prohlédnout interiér i exteriér ves-
mírné stanice, dozvědět se o živo-
tě v kosmu a povinnostech i krato-
chvílích astronautů. Na závěr děti 
dostaly fotografii Andrewa Feuste-
la.     Karel Černý 
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Srpen        Září 
Marta Plátková, Chyňava   91  František Martínek, Chyňava  89 
Eva Šandová, Malé Přílepy   83  Václav Pelc, Chyňava   85 
Jaroslava Pelcová, Chyňava   83  Alena Martínková, Chyňava  84  
Marie Raticová, Chyňava   81  Stanislav Veverka, Malé Přílepy 84 
Marie Kubásková, Chyňava   70  Josef Vojkůvka, Chyňava  83 
        Zdeňka Hofmannová, Chyňava 82 
        Marie Svobodová, Chyňava  75 
Říjen  
Vlasta Landová, Chyňava   97 
Zdeňka Vytejčková, Chyňava   92 
Soňa Matějů, Malé Přílepy   87 
Jaroslav Kroupa, Chyňava   87 
Hedvika Lepičová, Chyňava   87 
Ivona Čeřovská, Chyňava   82 

Společenská kronika 

Dušičkové pečení 

v sobotu 19. 11. 2022 

od 13 hodin v Dělnickém domě v Chyňavě 

 

Soutěž o nejlepší buchtu na téma :  

„ Oblíbený rodinný moučník “ 

jarmark, divadlo pro děti, ukázka twirlingu, dílničky, občerstvení 

V nedávné době jsem žádala naše 
občany spolu s paní farářkou 
Církve československé husitské     
o finanční podporu na opravu zvo-
nu a elektrické zvonění v naší kapli 
v Lipkách. Všechny dary paní fa-
rářka pečlivě evidovala a informo-
vala veřejnost ve Zpravodaji o sta-
vu oprav. 
Ráda bych všem dárcům mnoho-
krát poděkovala a informovala, že 
zvon pravidelně zvoní v 18 hodin 
večer, pravidelné zvonění je pod-
mínka elektrického zvonění. 
Před časem jsem iniciovala další 
opravu v této kapli, a to štítové, 
kulaté okno nad vchodem, které je 
zakryté nevzhledným bedněním. 
Výtvarnice Jitka Nejedlá byla 
ochotna namalovat motiv kalicha 
tak, že malba bude uvnitř izolační-
ho dvojskla. Výrobu tohoto dřevě-
ného kulatého rámu si vzal na sta-

rost Jakub Novák. Okno má v prů-
měru 90 cm.  
S potěšením mohu konstatovat, že 
jak malba, tak i práce a materiál na 
okně byly pro kapli zdarma. Okno 
bude instalováno v druhé polovině 
listopadu za pomoci manipulátoru 
Vojtěcha Beera, který s tímto stro-
jem byl nápomocen po dobu sní-
mání zvonu i jeho opětovné insta-
laci.  
Zub času se podepsal i na kalichu 
na západní stěně kaple, zatékalo 
do něho a odpadávaly z něho části 
terasa. Tuto opravu zdarma prove-
dl Vojtěch Beer a jeho syn Adam. 
Osvícení nově instalovaného okna 
s malbou kalicha je jako poděková-
ní všem, kteří přispěli dobré věci 
finančně, nebo svojí prací. Také 
koncert, který bude po novém roce, 
berte jako poděkování. 
      Jaromíra Beerová 

Kaple v Lipkách 

 
Děkujeme všem našim spoluobčanům za projevenou 
soustrast, slova útěchy a podpory v této těžké chvíli. 
Rodina Bartošova  
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Průvod na Malých Přílepech 

Farmářský trh 

První farmářské trhy v Chyňavě se 
uskutečnily první zářiovou sobotu  
v Lipkách.  
Strůjcem tohoto nápadu byla Eva 
Blahůtová, která sama měla stánek 
se španělskými delikatesami od 
oliv, olivového oleje až po výborné 
Prossecco, na které jsme nemuseli 
čekat až domů a rovnou ochutnat 
na místě. Stejně tak byla možnost 
dát si kávu, burčák a zakousnout 
kremroli nebo věneček, které byly 
ale v rekordním čase vyprodány, 
jak byly úžasné.  
Nechyběly ani uzeniny a masné 
výrobky, výrobky z medu, víno, ruč-
ně vyrobená mýdla, sušené rostli-
ny, dekorace a soli do koupele,     
 

nakládané sýry, rakytníkové výrob-
ky, výrobky z korálků a mnoho dal-
šího. Největší radost jsme měli ze 
zapojení místních prodejců, ale sa-
mozřejmě jsme vděčni i za všechny 
přespolní, kteří si udělali čas a do 
Chyňavy své dobroty a výrobky 
přivezli. 
Jako asi na každé akci v Chyňavě 
panovala příjemná atmosféra, zá-
jem byl velký a první ročník byl vy-
dařený.  Počasí bylo opravdu pove-
dené, krásné mariánské léto.  
Bylo tedy možné dopoledne pose-
dět v Lipkách a ochutnat nakoupe-
né dobroty na připraveném poseze-
ní i s příjemnou hudbou. A díky 
dobré účasti bylo i s kým se potkat. 

Zorganizovat vše tak, aby trh pro-
běhl bez větších problémů, je vždy 
velmi náročné. Proto musíme velmi 
poděkovat dobrovolníkům, kteří se 
nám na podzimní trhy přihlásili        
a podali pomocnou ruku.  
Další farmářské trhy se uskuteční 
20. května 2023 zase v Lipkách, 
tak pokud máte chuť se připojit 
s prodejem ať už zeleniny, květin, 
pečiva nebo jiných vlastních výrob-
ků, tak jste vítáni.  
Jen bohužel s velkou lítostí se dal-
ších farmářských trhů už nezúčast-
ní paní Zlatka Bartošová a její 
úžasné kremrole a věnečky. 
        Naďa Barochová 

SDH Malé Přílepy Modré koncem 
října pořádal lampiónový průvod 
pro děti s doprovodem dospělých. 
Na startu byly děti rozděleny do 
čtyř skupin podle věku. Stanoviště 
byla tematicky zaměřena na kouzla 
a čáry. Děti si vyzkoušely slalom 
na koštěti, famfrpál, hledání klíčků 
k zámečkům, vařily lektvary, zpíva-
ly, překonávaly překážky. 
Po splnění úkolu dostaly na kaž-
dém stanovišti nápovědu, kterou 
v cíli, na dětském hřišti, luštily. Po-
kud určily zaklínadlo (heslo 
k otevření truhly) správně, vhodily 
ho do poháru, pak se spustil malý 
ohňostroj a otevřela se truhla se 
sladkou odměnou pro každé dítě, 
též obdržely kouzelnou hůlku.  
Po příchodu všech čtyř skupin, kte-
ré doprovázely pohádkové bytosti 

se spustil závěrečný velký ohňo-
stroj. 
Pro děti i dospělé bylo opět nape-
čeno něco sladkého a také byla 
možnost si na ohništi opéci buřta. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Letošní ročník se vydařil, počasí 
nám přálo a počet zúčastněných 
dětí byl téměř 80. 
                    SDH MPM Marie Malá 
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Kalendárium 
Sobota 19. 11. 

Dušičkové pečení 
od 13 hod v DD 
Pátek 25. 11. 

Tvoření ozdob v Libečově 
od 17 hod u Kšírů 

Sobota 26. 11. 
Pohádka Čertovské čarování  

od 16 hod v DD 
Sobota 26. 11. 

Rozsvěcení vánočního stromu 
od 17 hod v Lipkách 

Neděle 27. 11. 
Tvoření ozdob 

Rozsvěcení vánočního stromu 
od 14 hod ve Fořtovně MP 

Sobota 3. 12. 
Pohádka Čertovské čarování  

od 16 hod v DD 
Sobota 3. 12. 

Rozsvěcení vánočního stromu 
od 17 hod v Libečově 

Neděle 4. 12. 
Orientační běh podle mapy 
start od 11 hod M. Přílepy 

Pondělí 5. 12. 
Mikuláš na Lhotce 
od 18 hod u altánu 

Čtvrtek 8. 12. 
Vánoční jarmark v ZŠ 

14 - 17 hod 
Sobota 10. 12. 

Uložení vodníka Pepíka 
od 17 hod jezero Slámka 

Malé Přílepy 
Úterý 13. 12. 

Vánoční akademie MŠ a ZŠ 
od 17 hod v DD 
Sobota 17. 12. 

Živý betlém 
od 17,30 hod v Lipkách 

Pátek 23. 12. 
Přílepské kapření 
Sobota 24. 12. 

Setkání u kapličky 
od 14 hod v Libečově 

Sobota 24. 12. 
Středrovečerní troubení 

16,30 - 21 hod 
Neděle 25. 12. 

 Vánoční diskotéka sportovců 
od 20 hod v DD 
Pondělí 26. 12. 
Vánoční koncert  

v kostele sv. Prokopa 
od 14 hod  

Pondělí 26. 12. 
Betlém a svařák 

od 15 hod na Lhotce 

Víte, že... 

v libečovské lokalitě zvané Nebuz 
stála tvrz a klášter zvaný Něbuz. 
Vedle kláštera stávala později        
i ves „Uněbuzi“, písemné zmínky   
o tom jsou např. v knize Františka 
Melichara, která se jmenuje 
„Paměti okresu Unhošťského“ 
z roku 1890 a v knize F. B. Škokr-
pila „Popis okresního hejtmanství 
Kladenského“ z roku 1895. 
Z těchto pramenů se dozvídáme, 

že např. Karel IV. v roce 1362 tuto 
obec zakoupil a včlenil do svého 
panství. Rovněž klášter byl v roce 
1363 převeden pod správu Praž-
ské diecéze.  
Po roce 1366 objekt vyhořel a ne-
byl již obnoven. Klášter a později    
i ves stávala jižně u statku pana 
Kubáska na Nebuzi v Libečově.                                                            
 Kroužek regionální historie    

Zástupci obcí si stěžují na nedo-
statek informací od MŽP a dalších 
orgánů veřejné správy, nedosta-
tečně silné argumenty pro zesílení 
stávající ochrany území a také na 
účelově vybraný termín začátku 
procesu vyhlašování, který zapo-
čal tři dny po komunálních volbách     
a fakticky značně zkrátil zákonnou 
lhůtu k podání připomínek od nově 
vzniklých vedení obcí. 
Obec Chyňava se dlouhodobě 
přiklání k názoru, že vznik NP Kři-
voklátsko není nutný a negativa, 
která by jeho vznik přineslo, by 
značně ovlivnila život obyvatel. 
Není pravdou, že obce (včetně 
naší) jsou proti ochraně přírody.  
Obce chtějí přírodu chránit, hlavně 
tam, kde je to potřebné.   
Jen namátkou můžeme jmenovat 
možná rizika: 
- omezení nebo zákaz vstupu do 
klidových zón, které mohou být 
vyhlášeny na neomezenou dobu 
v jakékoli části NP 
- omezení nebo zákaz konání 
sportovních akcí ( Chyňavský 
duatlon) 
-   omezení jízdy na kole ( v NP se 
smí jezdit na kole pouze po urče-
ných cyklotrasách) 
-   omezení jízdy na koni ( v NP se 
smí na koni jezdit pouze na urče-
ných hipostezkách). 
Obec Chyňava podporuje ochranu 
přírody Křivoklátska ve stávajícím 
režimu, kdy je tato oblast chráně-
na formou Chráněné krajinné ob-
lasti Křivoklátsko (CHKO), systé-
mem národních přírodních rezer-
vací, biosférickou rezervací UNE-
SCO, ptačí oblastí NATURA 2000 
a Lesnickým parkem Křivoklátsko.  

Vyhlášení NP Křivoklátsko je ne-
vratný krok! V kontextu nedávných 
událostí – kůrovcová kalamita 
v NP Šumava a České Švýcarsko 
a následný obří požár, nás utvrzu-
je v tom, že nesouhlas se vznikem 
NP Křivoklátsko je krok správným 
směrem.  
Setkání bylo vedeno konstruktivně 
a valná většina obcí je nakloněna 
tomu, že vstoupí do DSO Křivo-
klátsko. Nyní jen čekáme na sta-
novení poplatků za účast. Je totiž 
potřeba počítat s tím, že každá 
obec se bude finančně podílet na 
fungování DSO, protože mediální 
stránka věci a právníci něco stojí.  
 
Víte, že … hranice zamýšleného 
NP vede po Mladinách, obchází 
bývalá kasárna a vede podél lesa 
přes Hrádeckou až na Poteplí ? 
Víte, že … vyhlášení NP by ovliv-
nilo cca 30.000 zdejších obyvatel? 
                   Pavel Karmazín 
 
Často používané lži v souvislos-
ti s propagací NP Křivoklátsko: 
Existuje veřejný zájem 
Ministerstvo životního prostředí 
aktivně jedná s obcemi 
Nic se pro obyvatele obcí nezmění 
Za odporem stojí pouze lesníci a 
myslivci 
Cílem státního podniku Lesy ČR 
je pouze zisk 
Samovolné přírodní procesy vše 
vyřeší 
NP umí vyřešit nadstavy zvěře 
Nepoužívá se klasifikace dle IUSN 
Nepoužívají se oplocenky 
Nepoužívá se těžká technika 
Nevznikají hektarové holiny 
Nebude narušen vodní režim 

Národní park Křivoklátsko 

mailto:chynavsky.zpravodaj@email.cz
http://www.chynava.cz

